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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA
Odbor za prostorno uređenje,
zaštitu okoliša i graditeljstvo
Comitato per l’assetto territoriale
la tutela ambientale e l’edilizia
KLASA/CLASSE: 024-01/24-07/02
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-24-2
Pazin, 19. siječnja 2024.

ZAPISNIK

sa 12. sjednice Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine Istarske 
županije održane dana 19. siječnja 2024. godine s početkom u 9,00 sati putem online – video 
konferencije.

Sjednici prisustvuju: predsjednik Renato Kalac, te članovi: Davor Komar, Hani Glavinić,  
Daniele Kumar, Vedrana Gregorović-Hrvatin.

Osim članova Odbora prisutni su: Ivan Glušac, pročelnik Upravnog odjela župana, dr. sc. 
Mirko Radolović, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj i Melita Ferenčić, pomoćnica 
pročelnice Stručne službe Skupštine Istarske županije.

Sjednicu otvara predsjednik Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 
Renato Kalac, svih pozdravlja, konstatira kvorum i predlaže sljedeći:

DNEVNI RED

1. Prijedlog Plana razvoja Istarske županije 2022.-2027.,
2. Razno.

Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.

Ad.-1
Prijedlog Plana razvoja Istarske županije 2022.-2027.

Ivan Glušac pozdravlja sve prisutne, te ističe da će uvodno dati par riječi. Plan razvoja 
Istarske županije je temeljni srednjoročni akt strateškog planiranja i obuhvaća razdoblje do 
2027. godine. Donosi se u svrhu definiranja posebnih ciljeva za provedbu dugoročnih akata 
strateškog planiranja nacionalne razvojne strategije RH do 2030. godine te sektorskih i više 
sektorskih strategija. Dati ću Vam samo jedan kratak hodogram Plana. Početak rada na 
Planu seže u 2019. godinu, u proljeće 2022. godine izrađen je dokument Plana razvoja ali 
osim samog plana razvoja u ovom se dokumentu nalaze i dodatci. Tu ulazi Strateška studija 
utjecaja na okoliš, Glavna ocjena prihvatljivosti za ekološku mrežu, Izvješće o provedbi 
prethodnog vrednovanja te Teritorijalna strategija razvoja otoka Istarske županije. Mi smo 
ujedno i jedina županija koja ima integrirano i teritorijalnu strategiju razvoja otoka, dok su 
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drugi radili nadopune jer su već bili donijeli Plan razvoja. U proljeće 2022. godine izrađen je 
dokument i izrađivač je Aurora, nadležni upravni odjel je Kabinet župana odnosno danas 
Upravni odjel župana. Kad je započeta izrada Plana razvoja Istarske županije nije se 
donijela Odluka o izradi strateške studije utjecaja na okoliš te smo 2022. godine, nakon 
nekoliko mjeseci komunikacije s Ministarstvom, odlučili smo se da je bolje da krenemo u taj 
postupak. Taj postupak nas je koštao da nekih godinu dana kasnije Plan dođe pred Vas. U 
veljači 2023. godine, dodali smo i otoke i kreće komunikacija oko teritorijalne strategije 
razvoja otoka Istarske županije. Od rujna do listopada je bilo savjetovanje s javnošću. U 
studenom 2023. godine bila je sjednica Glavnog županijskog tijela i druga sjednica 
Partnerskog vijeća IŽ i treća sjednica Odbora za vrednovanje Plana razvoja Istarske 
županije. U prosincu 2023. godine dobili smo sva potrebna mišljenja koja se zakonski 
trebaju čekati trideset dana a mi smo neka čekali i više od 6 mjeseci. Ono što su osnovne 
točke Plana razvoja IŽ odnosno 4 su prioriteta. Prvi je zelena i povezana regija, ciljevi te 
politike su energetska tranzicija i suočavanje s posljedicama klimatskih promjena, zatim 
održivo prometno i komunikacijsko povezivanje, strateški i održivi pristup prostornom 
razvoju, odgovorno upravljanje okolišem i prirodom, jačanje komunalne infrastrukture i 
usluga (gospodarenje otpadom, vodoopskrba i odvodnja) te jačanje kapaciteta za 
upravljanje rizicima. Drugi prioritet je pametna regija znanja prepoznatljiva po visokoj kvaliteti 
života, dostupnom obrazovanju i uključivosti. Ciljevi ovih prioriteta su: osiguranje visokih 
standarda i dostupnosti obrazovanja, vitalno stanovništvo kroz kvalitetnije zdravstvene 
usluge i sport, veća uključivost i socijalna osjetljivost društva, učinkovito upravljanje 
regionalnim razvojem. Treći prioritet je regija inovativnog i konkurentnog gospodarstva u 
funkciji održivosti, posebni ciljevi su digitalna i zelena transformacija gospodarstva, 
poduzetništvo temeljeno na istraživanju i inovacijama, održivi turizam temeljen na kvaliteti 
usluge i autentičnim sadržajima te razvoj poljoprivrede za regiju kvalitetne hrane. Zadnji 
prioritet javne politike je regija koja njeguje i promovira prepoznatljivost istarskog identiteta i 
njeni ciljevi su potpora očuvanja i razvoju sastavnica istarskog identiteta i razvoj kulturnog 
sektora, te jačanje kulturnog identiteta, baštine i tradicije. Ono što želim napomenut jest da 
taj Plan čine različiti dokumenti, te se na Skupštini Istarske županije on više ne može 
mijenjati. Zbog toga je i provedeno savjetovanje s javnošću. Plan se ili prihvaća ili ne 
prihvaća, ako Skupština odluči da se unose neke promjene onda se čitav postupak 
usvajanja i donošenja Plana razvoja mora pokrenuti ispočetka. Bitna je i Strateška studija 
utjecaja na okoliš jer se direktno zadire u samu prirodu ovoga Odbora. O tome više, 
pročelnik Radolović.    

Renato Kalac se zahvaljuje pročelniku Glušcu na uvodnom izlaganju. Obzirom da je to 
jedinstveni dokument, molimo pročelnika Radolovića par riječi o Strateškoj studiji utjecaja na 
okoliš, da dobijemo kratki uvod u dokument. 

Dr.sc. Mirko Radolović pozdravlja svih te navodi da Strateška studija ima svoje korake i 
proceduru kako se donosi. Ona ide paralelno s izradom Plana ili strategija koja se donosi. U 
ovom smo slučaju bili u raskoraku u samom startu pa se sve skupa produžilo a isto tako, kao 
što je rekao pročelnik Glušac, predugo smo čekali neka mišljenja od strane Ministarstva. 
Koraci koji su bili potrebni za donošenje Strategije je prije svega mišljenje Ministarstva zaštite 
okoliša i Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja o tome je li potrebno raditi Stratešku 
studiju utjecaja na okoliš. Prije toga smo tražili isto Ministarstvo ali drugu upravu da li je 
potrebno raditi glavnu ocjenu prihvatljivosti za ekološku mrežu. Dobili smo i mišljenje i rješenje 
da je potrebno za taj dokument raditi i Stratešku i glavnu ocjenu za ekološku mrežu. Nakon 
što smo dobili takva mišljenja, župan je bio nadležan donijeti Odluku o započinjanju postupka 
Strateške procjene utjecaja na okoliš i ona je donijeta u kolovozu 2022. godine. Nadležno tijelo 
za provedbu je i ono tijelo koje inače donosi Plan, tako da je to bio Kabinet župana, ali naravno 
u suradnji i koordinaciji sa regionalnim koordinatorom i našim upravnim odjelom. Nakon 
Odluke o započinjanju postupka Strateške studije slijedeći korak je bio utvrđivanje sadržaja 
Strateške studije. Propisano je što Strateška studija mora sadržavat obavezno ali zbog 
specifičnosti postoji korak di se pravna tijela i javnost pita da li bi još nešto bilo potrebno dodati 
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u sadržaj Strateške studije. Nakon te informacije, mjesec dana je trajalo savjetovanje i potom 
je donesena Odluka o sadržaju Strateške studije. Uslijedio je izbor izrađivača Strateške studije 
i odabrana je tvrtka Vitaprojekt d.o.o. Kada su dobili Odluku o Strateškoj studiji imali su 
određeno vrijeme za izradu. Nakon što je bila gotova, upućena je na Povjerenstvo koje 
utvrđuje njenu cjelovitost i stručnu utemeljenost. To 
Povjerenstvo imalo je svoju prvu sjednicu u travnju 2023. godine i nakon toga smo u rujnu 
2023. godine čekali mišljenja od Ministarstva da bi na drugoj sjednici Povjerenstva dobili 
mišljenje da je Studija stručno utemeljena. Nakon toga smo trebali donijeti Odluku o 
upućivanju Strateške studije odnosno Obavijest u provođenju javne rasprave. Paralelno su na 
javnu raspravu išli Plan i Strateška studija. Izvršeno je i jedno javno izlaganje u listopadu 2023. 
godine. Potom je napravljeno Izvješće o provedenoj javnoj raspravi i time je proveden sav 
postupak ali je po završetku postupka opet bilo potrebno zatražiti dva mišljenja. Jedno od 
uprave za zaštitu prirode da li je Glavna ocjena prihvatljivosti napravljena kako treba i na 
osnovu tog mišljenja tražili smo mišljenje Ministarstva vezano za cijeli postupak Strateške 
studije i došlo je pozitivno mišljenje da je sve napravljeno kako treba. 

Renato Kalac navodi da su sva 4 dokumenta prihvatljiva u cijelosti. Osobno je sudjelovao u 
stvaranju Strateške studije. Kod pojedinih segmenata, voli bi da se predloži kreatorima, 
pojedinim ljudima i ekipi koja piše Studije, odnosno da im se skrene pozornost na detalj koji 
se nalazi na 25. strani Plana, dokumenti, plan zaštite spašavanja, i ostali. Ti su dokumenti 
2015. godine stavljeni Van snage i kao takvi više ne postoje. Već u slijedećoj stavci spomenuli 
su aktualne dokumente koji su važeći, to je procjena rizika od velikih nesreća, plan djelovanja 
civilne zaštite. Pojavljuju se dvije skupine dokumenata od kojih je jedna važeća i jedna 
nevažeća, sugeriram da se ubuduće malo pripazi na to. Na istoj stranici je navedeno da 
pravne osobe koje se bave civilnom zaštitom, naveden je Nastavni zavod za hitnu medicinu 
IŽ i HEP. To su službe koje ne mogu biti pravne osobe od interesa za civilnu zaštitu u 
ingerenciji Istarske županije. Mi ćemo taj Plan podržati, samo da za ubuduće se zna da treba 
biti sistematičan. Jer je Istarska županije donesla odluku o ukupno 16 pravnih osoba za sustav 
civilne zaštite i taj akt je važeći i on postoji a u tome se ne nalazi ni Nastavni zavod ni HEP. 
U Planu razvoja na stranici 41., ne slažem se s navodom da jedna od slabosti ne postojanje 
objedinjenog sustava civilne zaštite. Čvrsto sam uvjeren da to u Istri nije slučaj. Ne postojanje 
objedinjenog sustava civilne zaštite u Istri, po meni, nije istina, jer Istra ima jedan od najbolje 
razvijenih sustava civilne zaštite u cijeloj Republici Hrvatskoj. Postoji hijerarhija koja ide od 
župana do općina, županijskog stožera civilne zaštite do općinskih stožera, postoji i linija sub 
ordinacije i linija vođenja. Mišljenja sam da je sustav dobar. Ako to mora tako ostat, prihvatit 
ćemo, ali bilo bi dobro onda sugerirat ljudima za ubuduće da se malo povede računa o tome. 
Možda bi bilo dobro i kod okoliša napomenuti naše jame, pećine i polu pećine. Sve više imamo 
smeća u jamama, a kroz te jame prolazi naša pitka voda. Ne inzistiram da se mijenja Plan 
zbog toga, samo upućujem kao stavku za razmišljanje. 

Davor Komar ističe da je veliki posao napravljen. Na Klubu smo isto raspravljali o dokumentu, 
prihvaćam ga u cijelosti. 

Daniele Kumar slaže se da civilna zaštita funkcionira u Istarskoj županiji. Podržava Plan 
razvoja. 

Dr. sc. Mirko Radolović se nadovezuje da sama izrada Plana je išla na način da su se najprije 
trebale napraviti analize trenutnog stanja. Vjerojatno je netko tko je dobio zadatak da potraži 
dokumente, našao podatak 2019. ili 2020. godine kada smo s Planom krenuli i to je u toj 
formulaciji napisano. Nakon toga su se osnivale fokus grupe i na tim grupama su bili pozvani 
određeni dionici po određenim područjima. Civilna zaštita se možda uzela u obzir kroz zaštitu 
okoliša i tamo su pozvani možda Natura Histrica, koja u tom trenutku, izrade te swot analize, 
nisu bili pozvani ili nisu došli ljudi koji su bili adekvatni za to područje. Pokušalo se s puno ljudi 
i velikim brojem dionika napraviti što bolji dokument. To je široki dokument, u kojem se takve 
greške dešavaju i možemo samo biti još bolji i pažljiviji u budućnosti. 
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Renato Kalac ističe da ne kritizira dokument, već samo želi upozoriti. 

Ivan Glušac želi se nadovezati na riječi pročelnika Radolovića. Ne misli da je kritika ono što 
Kalac ističe već je opravdano i šteta što je takva formulacija ušla u Plan. Znamo da sigurno 
imamo najbolji sustav civilne zaštite na razini cijele Hrvatske. I kroz pandemiju i svake godine 
kroz sezonu požara i neke druge elementarne nepogode. S ovako dugogodišnjim aktom i s 
puno faza koji smo morali proći, događaju se takve stvari. Kada Vi uzmete neki podatak za 
izradu swot analize, na primjer podatak o broju stanovnika, u momentu kad su uzeli podatak 
je bilo 205 tisuća stanovnika. U međuvremenu, nakon što je završen Plan razvoja, stigao je 
novi popis stanovnika. Podatci se mijenjaju, i ne može se stalno akt mijenjati jer dok vi 
donesete novu verziju već su ti podatci zastarjeli. Tu je došlo do propusta, zašto i kako, nemam 
objašnjenja. S obzirom da imamo partnersko vijeće Istarske županije u kojem je gospodin 
Kozlevac, imali smo i Glavni županijski tim za izradu Plana razvoja i radnu skupinu za izradu 
Plana razvoja i vanjskog izrađivača koji je prikupio podatke i dao nam materijale za izradu. To 
je bio zaista široki dijafazon predmeta, obilno gradivo ali žao mi je da kad se već moralo nešto 
takvo pojaviti, da je baš na području civilne zaštite, krivo mi je jer mislim da smo tu baš odlični.         

Renato Kalac ističe da je svjestan svega. Podatci se mijenjaju i teško je sve uskladiti.          
 

Odbor, nakon kraće rasprave, jednoglasno, donosi

ZAKLJUČAK
Podržava se Prijedlog Plana razvoja Istarske županije 2022.-2027.

Ad.-2.
Razno

Pod ovom točkom nije bilo rasprave. 

Završeno u 09:30 sati.

Zapisnik vodila:
Adeana Fabijančić

Predsjednik Odbora
Renato Kalac


